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»اینکه کســانی خــود را دانا به 
دســتورات خدا دانسته و از این منظر 
بخواهنــد به مردم امــر و نهی کنند، 
جوابگوی نســل جدید نیست. این 
اســتدلال های درون دینی شاید برای 
گروه های حوزوی مناســب باشــد. 
بــرای مقابله با بی حجابی همه اصول 
و قواعد شــرعی، حقوقی، سیاسی و 
نیز اجرایی و انتظامی را دچار اختلال 
جدی می کنند تا این پدیده رخ ندهد در حالی که اندکی تامل نشان می دهد که 
احتمال چندانی برای تحقق این هدف، نه تنها وجود ندارد، بلکه بسیار پرهزینه 

خواهد بود.«
عباس عبدی در یادداشتی با عنوان »مناظره در مورد حجاب« در روزنامه 
اعتماد نوشت: سایت »مدرسه آزاد« گفت وگوی به نسبت مفصلی را میان دکتر 
محسن برهانی و دبیر سابق »ستاد امر به معروف و نهی از منکر« انجام داده که با 
دیدن آن متوجه می شویم، چگونه سرنوشت یک جامعه و مردم به ذهنیت های 
ســاده انگارانه گره خورده است. ذهنیت هایی که نه آشنایی کافی با فقه و کلام 
دارد و نه بهره ای از حقوق و جامعه شناسی برده است و نه حتی چارچوب عملی 

قابل اجرا و موثری دارد.
 اینکه در پس ذهن حکومت در موضوع حجاب چه می گذرد، روشــن 
نیســت. حداقل برای بنده روشــن نیســت، چون خیلی کلی و کلان فقط به 
ضرورت فقهی و قانونی آن اشاره می شود. ولی اگر سخنان رییس ستاد مزبور 
را موضع رسمی تلقی کنیم در این صورت، آقای دکتر برهانی به دلیل آشنایی 
و تسلط بر هر دو حوزه فقه و حقوق به خوبی نشان می دهد که ادعاهای طرف 
مقابل به کلی نادرســت اســت. ضمنا توجه کنیم که طرف مقابل رییس ستاد 
مهم ترین نهاد رسمی برای ترویج حجاب و مقابله با بی حجابی است، بنابراین 
باید قوی ترین فرد حکومت در توجیه و دفاع از حجاب باشد ولی تعجب از این 
رو بود که اصولا ایشان چگونه پذیرفته که در چنین گفت وگویی شرکت کند. 
کافی اســت به حدود ۳۰۰۰ نظری که فقط طی دو روز در زیر فیلم این 
مناظره گذاشته شده است، نگاهی بیندازند تا ببینند آن گونه دفاع کردن از حجاب 
و خدا و حکومت اســلامی دقیقا تایید تحلیل آقای برهانی اســت که نه تنها 
موجب تقویت حجاب نمی شود، سهل است که منجر به بدبینی بیشتر مردم از 

ارزش های اسلامی و حکومتی نیز می شود.
 در واقع باید توصیه کرد که همه دست اندرکاران حکومت این مناظره را 
ببینند. اگر واقعا کفه گفت وگو را به سود دبیر سابق ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر دیدند خب این را رســما اعلام دارند تا همه متوجه شوند مبنا و منطق 

قانون نویسی و سیاستگذاری در ایران چیست و دیگر بحث را ادامه ندهند. 
ولی اگر معتقدند که اســتدلال های مهم تری برای دفاع از سیاســت های 
جــاری در امر حجاب دارند آن ها را در گفت وگویی دیگر اظهار کنند. خوبی 
گفت وگو در این است که شنونده یکسویه به قاضی نمی رود. نکته بسیار مهم تر 
در ذهنیت نادرستی است که این افراد از نقش مردم در جمهوری اسلامی دارند 
که گفت وگو را بلاموضوع می کنند و این خطرناک است. چنین رویکردی در 
آغاز انقلاب مطلقا جایگاهی نداشت و اصولا هم نمی توانست با مفهوم انقلاب 

سازگاری داشته باشد.
 ولی چگونه شده که ۴۵ سال بعد از انقلاب عده ای به خود جرات می دهند 
کــه خــود را متولی حقانیت معرفی کرده و برتــر از اراده مردم تعریف کنند؟ 
جالب تر اینکه طرفداران این رویکرد حتی قادر به ارایه یک اندیشــه منســجم 
از آنچه می خواهند انجام دهند، نیستند. نه درکی از تفاوت حق و تکلیف و نه 
تحلیلی از فلسفه حقوق و جامعه شناسی کیفری دارند. استدلال های رایج شان 
در حد روزنامه نگاری دیواری مدارس است. به علاوه شیوه مواجهه با مردم و 
اقناع آنان باید بر اســاس عقلانیت و ادبیات عمومی و سخنان دقیق و مبتنی بر 

آمار و منطق علمی باشد.
 اینکه کسانی خود را دانا به دستورات خدا دانسته و از این منظر بخواهند 
به مردم امر و نهی کنند، جوابگوی نسل جدید نیست. این استدلال های درون 
دینی شــاید برای گروه های حوزوی مناســب باشد. برای مقابله با بی حجابی 
همه اصول و قواعد شــرعی، حقوقی، سیاسی و نیز اجرایی و انتظامی را دچار 
اختلال جدی می کنند تا این پدیده رخ ندهد در حالی که اندکی تامل نشــان 
می دهــد که احتمال چندانی برای تحقق این هدف، نه تنها وجود ندارد، بلکه 

بسیار پرهزینه خواهد بود.
 عجیب تــر اینکه قرار دادن پلیس و دســتگاه قضایــی جلوی مردم و به 
میــدان آوردن تمام توان حکومت برای مقابله با امری اجتماعی که ماهیت آن 
مجرمانه نباشــد، قابل فهم و دفاع نیست و همه این نیروها را مستهلک و اتفاقا 
مردم و زنان را بیشتر عصبانی و منزجر می کند. ادامه رسیدگی به طرح حجاب 
با گفت وگوهای غیرشــفاف گویای واقعیت است. چرا شورای نگهبان چنین 
وضعیتــی را می پذیرد و مذاکرات با تعدادی از دســت اندرکاران طرح درباره 
جزییات این قانون را شفاف نمی کند؟ چرا باید موضوعی را جرم انگاری کرد 
در حالــی که مــردم نه تنها از آن حمایت نمی کنند، بلکه از زنان و دخترانی که 

مورد هجوم واقع می شوند، حمایت می کنند؟
 مردم باید از اجرای قانون توسط نیروی انتظامی یا هر نهاد دیگر استقبال 
کنند ولی این چه قانونی است که امام جمعه قم می گوید: از نیروی انتظامی و 
همه کسانی که زخم زبان ها را به جان خریدند، تشکر می کنیم یا فرمانده انتظامی 
بگوید: »هیچ اراده ای، تهمتی، افترایی، هیچ سرزنشی و شماتتی ما را از این راه 
پــر فیضی که حضرت حــق در برابرمان قرار داده به عقب نخواهد راند.« مگر 
قرار است در مواجهه با جرم کسی را سرزنش کنند؟ پس آنچه که با آن مقابله 

می شود حداقل از نظر مردم جرم نیست.

سرویس سیاســی -ینماینده مردم رزن گفت: با این روش بودجه ریزی 
کسانی که در وزارتخانه ها ارتباط بهتری دارند می توانند بودجه بیشتری دریافت 
کنند و کســانی که ارتباط و رابطه ندارند نمی توانند برای پروژه های خود اعتبار 

بگیرند.
حســن لطفی در جریان مخالفت با بخش درآمدی جدول ۵ لایحه بودجه 
۱۴۰۳ با بیان اینکه قرار بود با این روش بودجه ریزی شفافیت بیشتر شود، عنوان 
کرد: در حال حاضر در شهرستان ها پروژه هایی بیش از ۵۰ تا ۶۰ درصد پیشرفت 
فیزیکــی دارند اما بودجه هایی در نظر گرفته شــده که حتی هزینه کارگر را هم 
نمی تــوان با آن پرداخت کرد. نماینده مردم رزن در مجلس ادامه داد: پروژه هایی 
که در شهرســتان ها هســتند باید امکان تغییر و ارتقاء بودجه داشته باشند، ما به 
هیچ عنوان با این روش بودجه ریزی نمی توانیم بودجه آنها را رشد دهیم. بر چه 
اساسی می خواهیم پروژه های عمرانی را رشد دهیم. وی با انتقاد از اینکه این مسئله 
لابی گری در وزارتخانه ها را بیشتر می کند، اضافه کرد: با این روش بودجه ریزی 
کسانی که در وزارتخانه ها ارتباط بهتری دارند می توانند بودجه بیشتری دریافت 
کنند و کســانی که ارتباط و رابطه ندارند نمی توانند برای پروژه های خود اعتبار 
بگیرند.لطفی تصریح کرد: از سوی دیگر سازمان برنامه و بودجه آمار دقیقی مبتنی 
بر واقعیت های پروژه ها پیش بینی نکرده است و رقم های در نظر گرفته شده در 
جداول بر اساس مفروضات است نه بر اساس واقعیت ها. درخواست ما این است 

که برای پروژه هایی که قفل شده اند تجدید نظر صورت گیرد.

سرویس سیاســی - »در ســایه آرایش مجلس پیش رو و افراد حاضر در 
بهارستان، رئیس مجلس آینده در حد یک سخنگو خواهد بود. یعنی رئیس مجلس 
آینده شــأنیت رئیس را ندارد و در قیاس با رؤســای قبلی مجلس که چهره ملی 
محســوب می شــدند، رئیس مجلس پیش رو جایگاه یک چهره ملی را نخواهد 
داشت.... یعنی هرکسی چه قالیباف باشد، چه نیکزاد باشد، چه آقاتهرانی، چه متکی 
یا هر فرد دیگری که بر این کرسی ریاست مجلس دوازدهم تکیه بزند، به نظر من 

شأن یک چهره ملی را ندارد.«
قطعا مواضع محمدباقر قالیباف در مجلس دوازدهم در قیاس با مجلس یازدهم 
بسیار ضعیف تر خواهد بود.  محمدمهاجری معتقد است باید بپذیریم قالیباف در 
مجلس یازدهم تیم قوی و یاران زیاد همسو با خود را داشت که یک موج قوی و 
پرجمعیت نمایندگان را پشت سر او )قالیباف( به وجود آورد که حرف و سخن و 
تصمیم قالیباف را منشأ اثر در مجلس کرده بود. ولی آقای قالیباف برای انتخابات 
مجلس دوازدهم یک اشتباه کرد. مهاجری در تبیین اشتباه قالیباف گفت: اشتباه آقای 
قالیباف در ائتلاف با پایداری ها این بود که بسیاری از دوستان خود را به بهای این 
ائتلاف کنار گذاشت و پذیرفت که این افراد همسو با خود را از لیست حذف کند.

 او افزود: این مســئله به معنای آن نیســت که اگر این افراد در لیست حضور 
می داشــتند، می توانســتند رأی بیاورند، اما اقدام آقای قالیباف نشان داد که او در 
بزنگاه ها و مقاطع حساس تصمیم گیری برهه های سرنوشت ساز حتی بر سر رفاقت 
خود با دوســتان هم باقی نمی ماند و آن ها را به راحتی ورق می زند و پشتشــان را 

خالی می کند. 
یعنی آن ها را به بهای ائتلاف با پایداری ها از دور خارج می کند. در نتیجه من 
معتقدم آقای قالیباف در مجلس آینده، حتی در بین دوســتان سابق خود هم فاقد 
اعتبار سیاسی گذشته خواهد بود.  مهاجری در باره ریاست مجلس بعدی گفت: 
در سایه آرایش مجلس پیش رو و افراد حاضر در بهارستان، رئیس مجلس آینده در 
حد یک ســخنگو خواهد بود. یعنی رئیس مجلس آینده شأنیت رئیس را ندارد و 
در قیاس با رؤسای قبلی مجلس که چهره ملی محسوب می شدند، رئیس مجلس 
پیش رو جایگاه یک چهره ملی را نخواهد داشت.... یعنی هرکسی چه قالیباف باشد، 
چه نیکزاد باشد، چه آقاتهرانی، چه متکی یا هر فرد دیگری که بر این کرسی ریاست 

مجلس دوازدهم تکیه بزند، به نظر من شأن یک چهره ملی را ندارد.

سرویس سیاســی - چمران با 
بیان اینکه زمانی که جلســه به بعد از 
ساعت ۱۲ کشــیده می شود برخی از 
نمایندگان جلسه شورای شهر را ترک 
می کنند، گفت: اعضا ســاعت ۱۲:۳۰ 
یا ۱۳ در کمیســیون جلســه دارند و 
در برخــی از موارد خروج آنها به این 

دلایل است
چمــران در واکنــش بــه ترک 
تعــدادی از اعضــای شــورا هنگام 
سخنرانی شــهردار، گفت: در جلسه 

شــورای شهر تعدادی از نمایندگان جلسه را ترک کردند که اتفاق خاصی نبود؛ 
چرا که جلسه طول کشید و قاعدتاً تعدادی از افراد جلسه را ترک کردند.

 رییس شــورای شــهر تهران درباره علت ترک جلسه شورای شهر تهران 
توسط برخی نمایندگان توضیحاتی ارایه داد.

مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران ضمن تبریک روز شوراها درباره 
اقدامات ســه ساله شورای اسلامی شهر تهران، بیان کرد: متأسفانه فعالیت عقب 

مانده در شورای شهر زیاد بوده. البته بسیاری از موارد نیازمند گذر زمان است.
 وی مساله حمل و نقل عمومی را یکی از موضوعات مهم این دوره شورای 
شــهر تهران بیان کرد و گفت: آقایان در دوره گذشــته تلاش خود را کردند اما 
همکاری لازم توسط دولت صورت نپذیرفت و متأسفانه قراردادهایی که منعقد 
شــده بود، عملیاتی نشــد و پیگیری این موضوع یکی از اولین مطالبات ما بود.  
چمران ادامه داد: مثلًا متأسفانه قراردادهای حوزه حمل و نقل شهری در دوره های 
گذشــته به نتیجه نرســید و یکی از اولین مطالبات ما تأمین مترو و اتوبوس برای 

شهر تهران بود که این موضوع را پیگیری کردیم.
 وی ادامه داد: ســقف بودجه ۱۴۰۳ شــهرداری تهران با احتساب افزایش 
۱۵ هــزار میلیارد تومــان به حوزه حمل و نقل با رقم ۱۵۰ هزار میلیارد تومان به 

تصویب رسید.
امسالطرحترافیکتغییرنمیکند

 رئیس شــورای شــهر تهران اظهار کرد: طرح ترافیک برای امســال تغییر 
نمی کند و این موضوع هنوز در شورا مطرح نشده است.

افزایش۲برابریواگنهایمتروتهران
چمران، توسعه حمل و نقل عمومی را شاه کلید کاهش آلودگی هوای تهران 
دانست و گفت: در حال حاضر با کمبود حمل و نقل عمومی مواجه هستیم.  وی 
با بیان اینکه ما به دنبال وسایل نقلیه پاک هستیم، افزود: با توجه به انعقاد قرارداد 
برای هزار و ۸۰ دســتگاه واگن مترو اگر بخشــی از این واگن ها تا پایان سال و 
بخشی دیگر از آن ها در سال آینده وارد حمل و نقل شهری شود، میزان واگن های 
تهران دو برابر خواهد شد.  رئیس شورای شهر تهران بیان کرد: با پیشنهاد وزارت 
صمــت، ۲ هزار دســتگاه اتوبوس را تماماً برقی خریــداری کرده ایم که با ۵۰۰ 
دستگاه داخلی که برای اولین بار در ایران ساخته می شود، تأثیر مطلوبی بر میزان 

آلودگی هوا خواهد داشت.
علتترکجلسهشوراتوسطبرخینمایندگانچهبود؟

چمران در واکنش به ترک تعدادی از اعضای شورا هنگام سخنرانی شهردار، 
گفت: در جلسه شورای شهر تعدادی از نمایندگان جلسه را ترک کردند که اتفاق 
خاصی نبود؛ چرا که جلسه طول کشید و قاعدتاً تعدادی از افراد جلسه را ترک 
کردند.  چمران تصریح کرد: اعضا نسبت به صحبت ها و کارهایی که انتظار داشتند 
شهردار انجام دهد، نیز ایرادات و بحث هایی را مطرح کردند؛ اختلاف نظرهایی 
وجود دارد که طبیعی است. رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه زمانی 
که جلسه به بعد از ساعت ۱۲ کشیده می شود برخی از نمایندگان جلسه شورای 
شهر را ترک می کنند، گفت: اعضا ساعت ۱۲:۳۰ یا ۱۳ در کمیسیون جلسه دارند 

و در برخی از موارد خروج آنها به این دلایل است.
 وی با اشــاره به اینکه نظارت بر شــهرداری بر عهده شــورای شهر است، 
افزود: اخذ اطلاعات مردمی، حسابرسی مالی شهرداری، بازدید میدانی و مشاهده 
مشــکلات و موانع کار ازجمله روش های نظارتی بر عملکرد شهرداری است. 
چمران ادامه داد که نظارت های این دوره شــورای شــهر دقیق، جدی و حتی 

مطالبه گرانه بوده است.
رفعگرهترافیکیشهرتهران

 رئیس شــورای شهر تهران درباره پروژه های عمرانی پایتخت، عنوان کرد: 
پروژه بزرگراه یادگار امام یکی از ابرپروژه های تهران اســت که از شــمال شهر 
شروع و تا میدان جی اتمام دارد، متنهی در دوره گذشته این پروژه متوقف شد.

 وی در یک برنامه تلویزیونی ادامه داد: تمامی شمع کوبی ها در داخل پایگاه 
جی صورت گرفته است که امیدواریم تا پایان سال جاری، بخشی از این پروژه به 
پایان رسد.  چمران در پایان بیان کرد: همچنین بخشی از بزرگراه شهید بروجردی 
افتتاح شده و بخش دیگری از آن نیز تا پایان سال بازگشایی خواهد شد. علاوه 
بر این موارد، فاز اول پروژه شهید شوشتری که شرق تهران را به بزرگراه آزادگان 

متصل می کند، نیز امسال تکمیل می شود.

اینگونه امر و نهی پاسخگوی نسل جدید 
نیست

لطفی در مخالفت با بخش درآمدی جدول ۵ لایحه بودجه:

این روش بودجه ریزی لابی گری در 
وزارتخانه ها را بیشتر می کند

رئیس مجلس بعدی، هرکس باشد، 
جایگاهش چهره ملی نیست

واکنش چمران به ترک جلسه برخی از اعضای شورای شهر هنگام 

سخنرانی زاکانی:

اتفاق خاصی نبود، جلسه طولانی
 شده بود

سعیدی نماینده چابهار :

اگر معادل ریالی اختلاس چای دبش صرف سیستان 
و بلوچستان می شد، دیگر چیزی نمی خواستیم

ســرویس سیاســی -نماینده مردم چابهار در 
مجلــس با انتقاد ازعدم مدیریت صحیح منابع آبی در 
استان سیســتان و بلوچستان، گفت: اگر معادل ریالی 
اختلاس چای دبش صرف زیرســاخت های نحیف 
استان سیســتان و بلوچستان می شــد، دیگر چیزی 

نمی خواستیم.
 معین الدین ســعیدی در نشست علنی مجلس 
شورای اسلامی در نطق میان دستور خود با بیان اینکه 
دشــمنان ملت ایران باید بدانند مردم استان سیستان و 
بلوچســتان قدردان نعمت امنیت و وحدت بوده و به 
احدی اجازه تفرقه میان صفوفشان نخواهند داد، گفت: 
بدیهی است امنیت پایدار در سایه فضای پررونق کسب 
و کار و با هم اندیشــی و همفکری همه آحاد اســتان 
حاصل خواهد شــد. یاد مرحــوم مولانا عبدالعزیز و 
مرحوم حمیدالله ســردارزهی را که منادی وحدت و 

صلح بودند گرامی می داریم.
نماینده مردم چابهار، نیک شهر، کنارک، قصرقند، 
دشتیاری و زرآباد در مجلس شورای اسلامی در ادامه 
ضمن تبریک روز شــوراها، کارگر، ماما و به ویژه روز 
معلم به اقشار فعال در این حوزه ها تبریک گفت و افزود: 
علیرغم خدمات بی بدیل نظام و کارهای بزرگ انجام 
شــده هنوز مردم استان با چالش های عدیده ای روبرو 
هستند. در سیســتان عزیز، هربار که ایران حق آبه اش 
را طلــب کرد، طرف مقابل دروغ گفت، مرزبانان ما را 
شهید کرد و هشدار رئیس جمهور را به سخره گرفت.

 وی افزود: در مرکز استان با آن همه منابع و تفتان 
سربلند، فقر مطلق بیداد می کند وعدم مدیریت صحیح 
منابع آبی در ســواحل مکران باعث شده بی آبی و آب 

هر دو تبدیل به رنج ممتد مردم شود.
ســعیدی در ادامه در تذکری خطــاب به وزیر 
راه ضمــن قدردانی از خدمات انجام شــده، گفت: 
زیرســاخت های راه روستایی و جاده های مواصلاتی 
منطقــه از بین رفته وعدم رعایــت گزاره های فنی و 
سازگار با سیل در احداث کریدور کنارک، معضل سیل 
زرآباد را دوچندان و این نعمت را تبدیل به نقمت کرده 
که از شــما تقاضا می کنم نسبت به تکمیل چند پل و 
محور آزادراهی در حوزه انتخابیه اقدام کنید. همچنین 
لازم اســت نســبت به احداث خط آهن در برخی از 

شهرهای منطقه اقدام شود.
 ایــن نماینده مردم در مجلــس یازدهم در ادامه 
ضمن تأکید بر ضرورت توجه به حاشیه نشینی چابهار 
و کنارک و آســیب های مربوط به آن در تذکر دیگری 
خطاب به وزیر بهداشت ضمن تشکر از دغدغه های 
جدی وی و جهادگران ســلامت گفت: درباره مرگ 
مظلومانــه مــادران باردار و کمبود نیروی انســانی و 
تجهیزات در بیمارســتان های چابهار و نیک شهر که 
این دو مرکز درمانی را تبدیل به قتلگاه کرده و همچنین 
فقر مطلق زیرساخت های سلامت در قصرقند، زرآباد 

و دشتیاری بزرگ تذکر می دهم.
 وی همچنیــن در تذکــری خطــاب به وزرای 
آمــوزش و پــرورش و علوم درباره وقوع دو ســیل 
ویرانگر اخیر در منطقه، عنوان کرد: لازم است سهمیه 
کنکور مختص دانش آموزان سیل زده حوزه انتخابیه 

در نظر گرفته شود.
 ســعیدی در تذکری خطاب به وزیر نفت درباره 
سهمیه سوخت کامیون ها و تریلی ها که سنخیتی با شعار 
ســال ندارد، گفت: جواب خانواده هایی که دار و ندار 
خود را فروختند تا کامیونی تهیه کنند چگونه می دهید؟ 
چرا برخی از مدیران شما تخصص عجیبی در رنجاندن 

مردم دارند؟
 عضو مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان 
در مجلس در تذکری خطاب به وزیر نیرو درباره انجام 
تعهدات وی عنوان کرد: افزایش ظرفیت آب شــیرین 
کن چابهار، تکمیل فاضلاب کنارک و چابهار، تکمیل 
مجتمع ۱۸ روستایی، آبرســانی روستاهای برخی از 
بخش های چابهار و یکی از شهرســتان ها مورد توجه 

قرار گیرد.
 وی همچنین در تذکر دیگری خطاب به وزرای 
جهاد کشــاورزی و نیرو ضمن تشــکر از تلاش های 
شــبانه روزی آن ها، گفت: در دو سیل اخیر میلیاردها 
متر مکعب آب در جلوی چشــم تشنه ترین فرزندان 
این سرزمین به اقیانوس ریخت؛ برای هزارمین بار آب 

در کوزه و ما تشنه لبان می گردیم.
 ســعیدی در همیــن زمینه افــزود: طرح های 
آبخیزداری، مهار موضوع سیل، کنترل سیلاب، ایجاد 
ســازه هایی شــبیه چاه نیمه ها برای نگاهداشت آب، 

احداث آب بند زودبازده در مسیر رودخانه های فصلی 
و مــرزی و لایروبی این رودخانــه ها، مرمت قنوات 
کشــاورزی و ایجاد سیل بندهای روستاها نه تنها مانع 
هدررفت آب بلکه باعث ایجاد اشتغال پایدار می شود.

 عضو کمیسیون کشاورزی در مجلس ادامه داد: 
منابع مالی اجرای بسیاری از این طرح ها مجموعا کمتر 
از ارزش ریالی زمینی اســت که در شمال تهران بدون 

اطلاع آن امام جمعه مظلوم به نام ایشان زده شد.
 وی ضمــن قدردانــی از خیرین نیک اندیش به 
ویژه جهان پهلوان رســول خادم، گروه های جهادی 
و بســیجیان جان برکف، عنوان کرد: از همه نهادهای 
انقلابی و شــهرداری کلانشــهرها درخواست دارم 

طوفانی از ماشین آلات را روانه منطقه کنند.
 سعیدی در ادامه خطاب به رئیس جمهور با بیان 
اینکه حتما صحنه تلخ از دســت دادن خشت خشت 
آلونک پیرزن دشتیاری را دیده اید، یادآور شد: حضور 
شــما در بین مردم سیل زده قطعا موجب تسلی خاطر 
شــد و این نقطه تمایز و برتری دولت شــما بر دولت 
قبل اســت، اما صرف آمدن مسئولان و گرفتن عکس 
یــادگاری و احیانــا ریختن قطره ای اشــک دردی از 
مردم دوا نمی کند بلکه باید ســازمان برنامه و بودجه 
مکلف شــود تا ردیف های مســتقل اعتبــاری برای 
جبران خســارات سیل در نظر گیرد. اگر معادل ریالی 
اختلاس چای دبش صرف زیرســاخت های نحیف 
استان سیســتان و بلوچستان می شــد، دیگر چیزی 

نمی خواستیم.
 ایــن نماینده مردم در مجلــس یازدهم در ادامه 
درباره طرح تقسیم استان عنوان کرد: هرگونه طرحی 
بدون ملاحظات جامعه محلی، نخبگان، اندیشمندان، 
دانشگاهیان و علما محکوم به شکست است از این رو 
به جای تغییر در ســاختار به فکر تغییر در نگاه باشید. 
نام زیبای بلوچستان کمرنگ شدنی نیست لذا به جای 
آن ادارات کل در شهرهای بزرگ نظیر ایرانشهر، زابل، 

خاش، سراوان و به ویژه چابهار ایجاد شود.
 وی همچنین در خطاب دیگری به رئیس جمهور 
بیان داشت: به خاطر دارید که گفته بودید خوب شد ما 
رئیس جمهور نشدیم که دلار ۵ هزار تومان بشود. اکنون 
به جای آمارهای عجیب اقتصادی که هیچ ســنخیتی 
با ســفره های محقر مردم ندارد، فکری به حال ارز ۶۷ 
هزار تومانی و گرانی کمرشــکن اینترنت، گوشت و 

دارو کنید.
 ســعیدی در ادامه خطاب به پدران غرب ســتیز 
مسئول و فرزندان غرب گدای آن ها گفت: اگر غرب تا 
این حد بد است، دلیل ولع سیری ناپذیری فرزندانتان 
بــرای زندگی در غرب چیســت؟ ملت ایران تبعات 
ســنگین تحریم را در ســفره های خود تحمل کند و 
فرزندان شــما مشغول خوش گذرانی در خیابان های 

لندن، نیویورک و تورنتو باشند؟ بی شرمی تا چه حد
 ندر تذکری خطاب به وزیر ارتباطات با طرح این 
پرسش که آیا با فیلترهای فعلی، مطلوب شما حاصل 
شــده است؟ بیان داشت: آیا روا است شما بدون هیچ 
محدودیتی در همه پلتفرم ها حضور داشته باشید، اما 

مردم درگیر هزینه فیلترشکن ها باشند؟
 عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و 
محیط زیست در مجلس شورای اسلامی در پایان در 
تذکری خطــاب به رئیس جمهور بیان کرد: بی تردید 
فارسی، زبان مشــترک همه ایرانیان است، اما اجرای 
اصل ۱۵ قانون اساسی موجب افزایش همبستگی ملی 

است از این رو این اخطار را به شما می دهم.

»صرف آمدن مسئولان و گرفتن عکس یادگاری و احیانا ریختن قطره ای اشک دردی از مردم دوا نمی کند بلکه باید سازمان برنامه و بودجه مکلف شود تا 
ردیف های مستقل اعتباری برای جبران خسارات سیل در نظر گیرد. اگر معادل ریالی اختلاس چای دبش صرف زیرساخت های نحیف استان سیستان و بلوچستان 

می شد، دیگر چیزی نمی خواستیم.«

 

ســرویس سیاسی - محمد مهاجری گفت: 
همین که رئیس جمهور لازم می داند چند بار به یک 
اســتانی برود به این معنی است که اصل سفرهای 
استانی به یک سیستم تبدیل نشده و رفع مشکلات 
آنها صرفا با حضور شــخص آقای رئیس جمهور 
قابل پیگیری اســت که نشان دهنده عدم کارآمدی 

بروکراسی حاکم بر دولت است.
یــک فعال سیاســی اصولگــرا در ارتباط با 
سفرهای استانی دولت به روزنامه آرمان ملی گفت: 
دولت رئیســی اعتقاد راسخی به سفرهای استانی 
دارد و طی ۳ ســال گذشــت بارها به اســتان های 
مختلف سفر کرده و به روایت رسانه های دولتی و 
حامی دولت مصوبات به تصویب رسیده در برخی 

از این سفرها به سرانحام رسیده است.
 این درست که رئیس جمهور معتقد به حضور 

میدانی در سفرها استان ها است اما بهتر آن است که به 
جای اینکه هر ماه یک سفر به استانی صورت بگیرد 
و هزینه هایی نیز در برداشته باشد در تهران نشسته 
و دستورات را صادر کند و مدیران استانی پیگیری 
کارها را داشته باشند تا روند بهتری بر کارها حاکم 
شود.  من نفس سفرهای استانی را کار مثبتی می دانم، 
اما اینکه رئیس جمهور و تیم همراهمش برای چند 
بار به یک اســتان ســفر می کند بدین معناست که 
نتوانستند سیستمی را که مشکلات استان حل شود 
طراحی کنند. برای همین فکر می کنند می توانند با 

مراجعات مکرر این مشکلات را حل کنند.
 محمد مهاجری گفت: همین که رئیس جمهور 
لازم می داند چند بار به یک استانی برود به این معنی 
اســت که اصل سفرهای اســتانی به یک سیستم 
تبدیل نشــده و رفع مشکلات آنها صرفا با حضور 

شــخص آقای رئیس جمهور قابل پیگیری است 
که نشان دهنده عدم کارآمدی بروکراسی حاکم بر 
دولت است.  وی بیان کرد:  سفرهای استانی دولت 
برای این اســت که کارنامه  ارائه کنند.  وی تصریح 
کرد: اخیرا رئیس جمهور به یکی از استان ها رفت و 
اعــلام کرد که چند صد پروژه را افتتاح کرده و بعد 
که اعتبار و بودجه مصرفی را اعلام کردند نشــان 
می داد که بودجه هر پروژه ۵۰ میلیون بوده اســت. 
رئیس جمهور برای پروژه ۵۰ میلیونی باید به استان 
برود؟ حتی بخشدار یک شهر کوچک هم می تواند 
آن را افتتــاح کند و نیازی به حضور رئیس جمهور 
نیست. به نظرم رئیس جمهور یک استراتژیست است 
و باید در مرکز کشور در ساختمان رئیس جمهوری 
از نخبگان اســتفاده کند و از مشورت آنها بهره مند 
شود و در جلسات سیاست گذاری حضور پیدا کند.

ســرویس سیاسی - رشــیدی کوچی گفت: 
»رئیس شــورای فضای مجازی، شورای عالی امنیت 
ملی، شــورای عالی انقلاب فرهنگی، رئیس جمهور 
اســت؛ این ها بازی را بلد نیستند و فکر می کنند مردم 
نیز نمی فهمند و این بازی را راه انداختند که ما نقشی 
نداریم. رئیسی جمهور می تواند تنها با یک خط فیلتر 

را بردارد، اما این کار را نمی کند؛ زیرا نمی خواهند.«
نماینده مرودشــت در مجلــس گفت: کاری به 
دیــدگاه زارع پور وزیر ارتباطات ندارم؛ ایشــان فرد 

خوبی اســت، اما من اگر یک روز در یک دولتی وزیر 
باشــم وقتی ببینم حرفم خریدار ندارد استعفا می دهم 
و بیرون می آیم.  چند روز قبل وزیر ارتباطات خبر از 
مطرح شدن رفع فیلتر گوگل پلی داد. در این خصوص 
جلال رشیدی کوچی عضو کمیسیون امور داخلی و 
شورا ها گفت: رئیس شورای فضای مجازی، شورای 
عالی امنیت ملی، شــورای عالــی انقلاب فرهنگی، 
رئیس جمهور اســت؛ این ها بازی را بلد نیســتند و 
فکــر می کنند مردم نیز نمی فهمنــد و این بازی را راه 

انداختند که ما نقشی نداریم. رئیس جمهور می تواند 
تنها با یک خط فیلتر را بردارد، اما این کار را نمی کند؛ 
زیرا نمی خواهند. وی افزود: کاری به دیدگاه زارع پور 
وزیر ارتباطات ندارم؛ ایشــان فرد خوبی است، اما من 
اگر یک روز در یک دولتی وزیر باشم وقتی ببینم حرفم 
خریدار ندارد استعفا می دهم و بیرون می آیم؛ چرا کاسه 
کوزه ها را سر دیگران بشکنم؟! ایشان اگر نمی تواند به 
مردم بگوید. این تصمیم کاملا در اختیار و هیات دولت 

است و فرافکنی نکنند.

محمد مهاجری :

برخی پروژه هایی که رئیس جمهور افتتاح می کند، آنقدر کوچک است که 
توسط بخشدار هم قابل افتتاح است

رشیدی کوچی : 

رئیسی می تواند با یک خط فیلتر را بردارد، اما نمی خواهد
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